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Milí čtenáři sborového dopisu,  

vstupujeme do adventního období roku 2024 po Kristu. Zvláště 

pro ty z vás, kdo jste aktivní a máte děti, které jsou aktivní, to 

možná bude období přeplněné všelijakými koncerty, 

vystoupeními (často s dobročinným přesahem), dalšími 

aktivitami a přípravami. Díky vám za to.  

Rád bych nám všem popřál, aby se v tom všem nevytratil hlavní 

rozměr adventu – otevřenost pro Kristovo přicházení. 

Nasměrování na dobrou a nadějnou boží budoucnost, která začala rašit tenkrát, když se narodilo jedno mimino kdesi na 

okraji jedné veleříše. Dobrá budoucnost, která k nám směřuje a čas od času nás už teď zasahuje navzdory různým 

potemnělostem našeho světa i nás samotných. Otevřme se jí! 

 

Požehnaný advent i svátky Kristova narození přejeme. 
 

Za staršovstvo sboru  

Martin Fér, administrátor  Radek Šturc, kurátor 

 
 

 

 

Proč se Bůh stal člověkem 

„Dnes se vám narodil Spasitel, Kristus Pán, v městě Davidově. Toto vám 

bude znamením: Naleznete děťátko v plenkách, položené do jeslí.“ A hned tu 

bylo s andělem množství nebeských zástupů a takto chválili Boha: „Sláva na 

výsosti Bohu a na zemi pokoj mezi lidmi; Bůh v nich má zalíbení.“ Jakmile 

andělé od nich odešli do nebe, řekli si pastýři: „Pojďme až do Betléma a 

podívejme se na to, co se tam stalo, jak nám Pán oznámil.“ Spěchali tam a 

nalezli Marii a Josefa i to děťátko položené do jeslí. Když je spatřili, 

pověděli, co jim bylo řečeno o tom dítěti. Všichni, kdo to slyšeli, užasli nad 

tím, co pastýři vyprávěli.  

(Lukáš 2,11–18) 

 

Křesťané slaví o vánocích narození Ježíše, o kterém věří, že je člověk a 

zároveň Boží Syn. Lze to taky říct tak, že křesťané o vánocích slaví tajemství vtělení, tedy to, že se Bůh stal 

člověkem, že Bůh – Stvořitel světa přišel mezi lidi jako člověk. Narodil se jako člověk a taky jako člověk žil a 

zemřel. Proč, jaký to má smysl, že Bůh se stal člověkem, si můžeme přiblížit krátkým příběhem. 

Kdysi za jednoho mrazivého Štědrého večera seděl zamyšleně muž u krbu, ve kterém plápolal oheň, a přemítal 

o významu Vánoc. „Pro Boha nemá cenu, aby se stal člověkem,“ uvažoval. „Proč by všemohoucí Bůh měl 

trávit svůj drahocenný čas s někým, jako jsme my? A i kdyby, proč by se chtěl narodit zrovna ve stáji? Ani 

nápad! Celá ta věc je nesmysl. Kdyby Bůh opravdu chtěl sestoupit na zem, určitě by si našel jiný způsob.“ 

Náhle muže vyrušil z úvah divný zvuk přicházející zvenku. Přiskočil k oknu a opřel se o okenní rám. Venku 

uviděl houf sněžných hus, které divoce mávaly křídly a zoufale se plácaly v hlubokém sněhu. Byly jako 

omámené a pomatené. Zřejmě z vyčerpání odpadly od většího hejna směřujícího do teplejších krajin. 

Bohoslužby ve vánočním období 

(vždy od 8.30 na FAŘE č. p. 55) 
 

25. prosince – Boží hod vánoční 

(s vysluhováním večeře Páně)  
 

31. prosince 2024 – Nedělní bohoslužby 
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Muži jich bylo líto, a tak se zachumlal do teplého oblečení a vyšel ven. Pokusil se zahnat roztřesené husy do 

teplé garáže, ale čím víc se snažil, tím víc ptáci zmatkovali. „Kdyby tak věděli, že je chci zachránit,“ pomyslel 

si muž. „Jak je mám přesvědčit, že to myslím pro jejich dobro?“ 

Tu ho napadlo: „Kdybych se aspoň na chvilku stal taky sněžnou husou a mohl s nimi mluvit jejich řečí, pak by 

mě pochopily.“ V náhlém osvícení si vzpomněl, že je Štědrý večer, a široce se usmál. Vánoční příběh se mu už 

nezdál nesmyslný. V duchu si představil prostě vyhlížející dítě, ležící v Betlémě ve stáji. Už rozuměl vánoční 

záhadě: Bůh se stal jedním z nás, aby nám naší řečí mohl sdělit, že mu jde o naše dobro. 

(Lukáš Klíma, farář v Litomyšli) 

 
 

Oprava fary 
 
Od posledního sborového dopisu můžeme konstatovat, že opravy 
fary se posunuly natolik, že je považujeme v současné době za 
skončené a fara je obyvatelná. Bylo instalováno plynové vytápění, 
repasovány podlahy, elektroinstalace, vodoinstalace, bylo 
vymalováno. V tuto dobu hledáme nájemce fary. Na opravu se nám 
podařilo získat dotaci z Jeronýmovy jednoty a na výměnu oken a 
zateplení pak také dotaci z fondu Nová zelená úsporám. Všem, kdo 
se podíleli jak finančně, tak svou prací, děkujeme! 

 
Salár 
Nezapomínejte prosím ani na své (členské) příspěvky na podporu 
sboru („salár“). Číslo účtu naleznete v záhlaví, nebo je můžete 
odevzdávat po bohoslužbách oproti pokladnímu doklady. Církev od 
každého svého člena očekává částku blížící se 5 procentům čistého 
příjmu (platu, důchodu). Jedině tak budeme schopni svou činnost 
financovat i v době definitivní finanční samostatnosti. Ideální je 
odvádět salár pravidelnou měsíční platbou v patřičné výši. Dary 
církvi je možné odečíst od základu daně. 
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V případě, že máme ve Vaší adrese chybu, dejte nám prosím vědět. 
Sborový dopis Vám také můžeme napříště zasílat e-mailem. Dejte 
nám vědět na adresu sboru: chleby@evangnet.cz. 
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